



BIOGRAPHY

LCOL DANY BRETON, CD, P.ENG.

Lieutenant-Colonel Dany Breton is a native of Chicoutimi, QC. From 1987 to 1992, he attended the Royal Military Colleges in St-Jean, QC and Kingston, ON followed by Military Engineer training in Chilliwack, BC in 1993.

LCol Breton was posted to 3 Wing Bagotville, QC from 1993 to 1997. There, he provided engineer support to Op SAGUENAY, the Canadian Armed Forces response to the 1996 Saguenay floods.

From 1997 until 2001, LCol Breton served as Wing Construction Engineering Officer for 9 Wing Gander, NL. Promoted to Major in 2001, he was posted to 1 Canadian Air Division Headquarters where he assumed responsibility for the training development of the nine Construction Engineering occupations

In 2004, LCol Breton deployed as the Officer Commanding Engineer Support Unit for Task Force Bosnia-Herzegovina. From Bosnia, he reported to 4 Wing Cold Lake, AB as the Wing Construction Engineering Officer.

Subsequently posted to Ottawa in 2007 as the VCDS Group engineer, he was promoted to his current rank in 2008 and assumed the position of CF Fire Marshal. He was then selected as the Command Engineer for the Canadian Special Operations Forces Command from 2009 to 2012.

In 2012, LCol Breton assumed command as Wing Logistics and Engineering Officer for 8 Wing Trenton. Following the illegal annexation of Crimea in 2014, he deployed as a strategic planner for Supreme Headquarters Allied Powers Europe to develop contingency plans for the defence of NATO's eastern flank.

In 2015, LCol Breton was posted to Ottawa as the Assistant Chief Military Engineer. Upon his release in October 2015, LCol Breton will assume the role of Superintendent, Facilities and Environmental Services for the Calgary Board of Education.

LCol Breton holds a Master of Defence Studies, a Bachelor of Electrical Engineering and is a licensed Professional Engineer. An avid runner, LCol Breton has logged over 27,000km since 2001. Most importantly, he and his wife Nancy are the proud parents of a beautiful 7 year old girl named Léa and an inquisitive 3 year old boy named Matis.



NOTICE BIOGRAPHIQUE

LCOL DANY BRETON, CD, ING.

Le lieutenant-colonel Dany Breton est originaire de Chicoutimi, QC. De 1987 à 1992, il a poursuivi ses études aux Collèges militaires royaux du Canada à St-Jean, QC et à Kingston, ON pour ensuite compléter son entraînement de génie militaire à Chilliwack, CB.

Le lcol Breton est par ensuite affecté à la 3^e escadre Bagotville de 1993 à 1997. Lors de cette mutation, il est impliqué dans Op SAGUENAY, la réponse des Forces armées canadiennes lors des inondations au Saguenay de 1996.

De 1997 à 2001, le lcol Breton agit en tant que chef du génie construction pour la 9^e escadre Gander. Promu au grade de major en 2001, il est affecté au Quartier général de la 1^{re} Division aérienne du Canada afin de gérer l'instruction des neuf groupes professionnels du Génie construction.

En 2004, le lcol Breton est déployé en tant que commandant de l'Unité d'appui du Génie de la Force opérationnelle en Bosnie-Herzégovine. De la Bosnie, il est muté à la 4^e escadre Cold Lake à titre de chef du génie construction.

Muté par ensuite en 2007 à Ottawa en à titre d'ingénieur du Groupe du VCEMD, il est promu à son grade actuel en 2008 est nommé Directeur – Service des incendies des Forces canadiennes. Il est ensuite affecté au Commandement des forces d'opérations spéciales du Canada en tant qu'ingénieur du commandement, et ce de 2009 à 2012.

En 2012, le lcol Breton prend le poste du Chef des services logistiques et du génie de la 8^e escadre Trenton. En 2014, suite à l'annexion illégale de la Crimée, il est déployé en tant que planificateur stratégique au sein du Grand quartier général des puissances alliées de l'Europe afin de développer des plans de contingences pour la défense du flanc est de l'OTAN.

En 2015, le lcol Breton a été muté à Ottawa dans la position d'adjoint, Chef – Génie militaire. Suite à sa libération en octobre 2015, le lcol Breton assumera le rôle de surintendant des infrastructures pour le Calgary Board of Education.

Le lcol Breton détient une maîtrise en études de la défense, un baccalauréat en génie électrique et il est un ingénieur agréé. Un passionné de la course, il a parcouru plus de 27 000 km depuis 2001. Sa femme Nancy et lui sont les heureux parents de Léa, une jolie fillette de 7 ans, et Matis, un garçon inquisitif de 3 ans.